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Zápis z 10. zasedání Regionální stálé konference Královéhradeckého kraje 

 

Datum a místo konání:  

11. října 2017, od 14:30 hod., Hotel Tereziánský dvůr, Jana Koziny 336, 500 00 Hradec Králové 

 

Přítomni: 32 (viz prezenční listina) 

- Členská instituce RSK dle statutu (členové s hlasovacím právem), přítomno 14 členů z 19 

- Stálí hosté, ostatní hosté, zástupci sekretariátu RSK  

 

Program zasedání: 

1. Úvod předsedy RSK a schválení programu jednání 

2. Plnění usnesení a výsledky hlasování per rollam 

3. Aktuální informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

4. Aktuální informace sekretariátu RSK KHK 

5. Další, diskuze, závěr 

1. Úvod  

Hejtman Královéhradeckého kraje a předseda RSK PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvítal přítomné členy 

a hosty a úvodním slovem zahájil 10. zasedání RSK.  

Předseda RSK oznámil počet přítomných členů RSK a potvrdil usnášeníschopnost RSK. Předseda dále 

oznámil zapisovatele zápisu z jednání RSK – Mgr. Tomáš Merta (zástupce sekretariátu RSK, Centrum 

investic, rozvoje a inovací). 

Předseda RSK PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. představil jednotlivé navržené body programu RSK a dal 

hlasovat o jeho odsouhlasení. 

Schváleno jednomyslně 

2. Plnění usnesení a výsledky hlasování per rollam 

Předseda RSK PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. představil plnění jednotlivých usnesení RSK KHK z jednání dne 

27. dubna 2017 a reakce Národní stálé konference, konané ve dnech 5. – 6. září 2017 v Hradci 

Králové, na usnesení RSK KHK č. 3/2/2017/RSK a 4/2/2017/RSK. Reakci NSK na Usnesení 

3/2/2017/RSK doplnila Ing. Andrea Daňková z Odboru regionální politiky MMR. Dle MMR bylo toto 

usnesení, ve kterém RSK vyzývá vyhlašovatele národních dotačních titulů, aby nastavili dotační 

podporu dle reálných potřeb území a výrazněji zapojili regiony do upřesnění zaměření národních 

dotačních titulů, formulováno obecně a jeho naplnění bude vyžadovat delší čas. MMR v této oblasti 

již podniklo některé kroky. Elektronickou komunikací s poskytovateli národních dotačních titulů 
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ohledně výstupů z regionálních akčních plánů, v nichž byla identifikována bílá místa, bylo zjištěno, že 

řada z identifikovaných témat je určitou formou podporovatelná, záleží však na konkrétně 

nastavených podmínkách. Dalším krokem bude dle MMR pracovní setkání s poskytovateli národních 

dotačních titulů s účastí sekretariátů regionálních stálých konferencí, na němž se ve větším detailu 

prodiskutují potřeby vycházející ze sebraných projektových záměrů při tvorbě RAP, které však musí 

být kvalitně popsány a odůvodněny. Tato setkání se v souladu s usnesením NSK uskuteční do konce 

roku 2017.  

Ing. Andrea Daňková rovněž doplnila reakci NSK na Usnesení 4/2/2017/RSK. V rámci specifického cíle 

4.1 (Posílení komunitně vedeného místního rozvoje za účelem zvýšení kvality života ve venkovských 

oblastech) lze podpořit pouze takové aktivity, které jsou uvedeny v ostatních prioritních osách  

a specifických cílech tohoto programu. Takto bylo nastavení programu vyjednáno a schváleno 

Evropskou komisí (EK). Zároveň se nejeví jako pravděpodobné, že by došlo ke změně podporovaných 

aktivit v rámci revizí programu. Dále navrhované rozšíření Programu rozvoje venkova (PRV)  

a podpora aktivit dle článku 20 (Základní služby a obnova vesnic ve venkovských oblastech – Nařízení 

1305/2013) by znamenalo výrazný zásah do schválené struktury PRV. Taková změna musí být 

součástí oficiálně podané žádosti o modifikaci PRV na EK, což bude možné nejdříve v roce 2018. 

Dlouhodobě je v této věci řídicí orgán PRV pod tlakem ze strany NS MAS, je tedy velmi 

pravděpodobné, že tomuto tématu bude věnována v nejbližší době pozornost. Poslední reakce 

směřovala na tvrzení v usnesení, aby ŘO při vyhodnocování plnění milníků u integrovaných nástrojů 

zohlednily významné zpoždění při jejich schvalování, případně posunuly termín jejich naplnění  

k 31. 12. 2020. Dle MMR není posunutí milníků možné vzhledem k tomu, že jejich nastavení vychází  

z nařízení EK. Navíc na splnění milníku v roce 2018 je navázáno uvolnění výkonností rezervy 

programu pro další období, která činí např. v případě IROP 6  % alokace. Milníky jsou ze strany ŘO 

neměnitelné, pokud by nedošlo k úpravě evropské legislativy. 

Předseda RSK dále informoval o výsledcích hlasování per rollam k těmto bodům:  

 Aktualizace Regionálního akčního plánu Královéhradeckého kraje  (12. září – 19. září 

2017) 

Výsledky hlasování: Hlasování se zúčastnilo celkem 18 z 19 členů RSK. Všech 18 členů 

hlasovalo pro schválení. Návrh usnesení byl přijat. 

Usnesení 1/3/2017/RSK  

Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje aktualizovanou verzi 

Regionálního akčního plánu Královéhradeckého kraje (textová část a tabulková část – 

verze září 2017). 

 Aktualizace Přílohy č. 1 RAP – Seznam projektů financovaných z IROP 1.1 (12. září – 19. 

září 2017) 

Výsledky hlasování: Hlasování se zúčastnilo celkem 18 z 19 členů RSK. Všech 18 členů 

hlasovalo pro schválení. Návrh usnesení byl přijat. 
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Usnesení 2/3/2017/RSK  

Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje aktualizovanou verzi 

Přílohy č. 1 Regionálního akčního plánu KHK (Seznam projektů financovaných z IROP  1.1 – 

verze září 2017). 

 Aktualizace Rámce pro investice do infrastruktury Krajského akčního plánu rozvoje 

vzdělávání v KHK (verze září 2017) (25. září – 29. září 2017) 

Výsledky hlasování: Hlasování se zúčastnilo celkem 14 z 19 členů RSK. Všech 14 členů 

hlasovalo pro schválení. Návrh usnesení byl přijat. 

Usnesení 3/3/2017/RSK  

Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje aktualizaci dokumentu 

Souhrnný Rámec pro investice do infrastruktury Krajského akčního plánu rozvoje 

vzdělávání v KHK (ve znění předloženém Pracovní skupinou Vzdělávání, verze září 2017).  

3. Aktuální informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

V rámci tohoto příspěvku prezentoval Mgr. Zdeněk Semorád, náměstek MMR pro řízení Sekce 

evropských programů, novinky a aktuální stav čerpání v IROP. Mgr. Semorád na začátku své 

prezentace zmínil, že v roce 2018 musí být v IROP v méně rozvinutých regionech ČR vyčerpáno cca 

19 mld. Kč a ve více rozvinutých regionech (Praha) 100 mil. Kč. Těchto limitů by dle současného 

čerpání mělo být dosaženo. Poté byl představen stav implementace IROP po jednotlivých 

specifických cílech (SC) a přijatá či plánovaná opatření: 

 SC 1.1 (Silnice II. a II. tříd) – nejlépe zde čerpá Královéhradecký kraj, v čerpání nejsou žádné 

problémy, probíhá komunikace s kraji a sledování plnění plánů. 

 SC 1.2 (Udržitelná doprava) – do tohoto SC byla přesunuta 1 mld. Kč z SC 3.3 (na náhradníky 

v již vyhlášené výzvě). 

 SC 1.3 (IZS) – alokace ve SC téměř vyčerpána, v rámci opatření byl zaktualizován materiál 

Zodolnění.  

 SC 2.1 (Sociální infrastruktura) – hledá se řešení u sociálního bydlení, veřejná podpora 

zůstává (nedohodli se s EK na výjimce), vyjednává se snížení udržitelnosti z 20 na 5 let, 

probíhá příprava výzev na sociální služby II.  

 SC 2.2 (Sociální podnikání) – v řešení je masivní „úmrtnost“ projektů (hodnocením prošlo 

zatím pouze 20 % podaných žádostí o podporu), většina žadatelů nesplňovala podmínky 

sociálního podnikání.  

 SC 2.3 (Zdravotnictví) – SC téměř vyčerpán, probíhá kontrola realizace.  

 SC 2.4 (Vzdělávání) – do tohoto SC byly na ZŠ a SŠ přesunuty 3 mld. Kč z SC 2.5, vyhlášení 

další výzvy zatím není v plánu. 

 SC 2.5 (Energetické úspory a zateplování) – vyčerpáno pouze 9 % alokace, proběhla důležitá 

revize pravidel, byly přidány podporovatelné aktivity, celkově byl SC 2.5 zjednodušen, 

v současnosti probíhá kontinuální kampaň. 
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 SC 3.1 (Památky a kultura) – probíhají práce s příjemci pro zrychlení realizace projektů, 

v řešení zrychlení vydávání Rozhodnutí o poskytnutí dotace (RoPD) na Ministerstvu kultury 

ČR.  

 SC 3.2 (e-Government a kybernetická bezpečnost) – nejaktivnějším čerpatelem jsou zde 

obce, čerpání ministerstev muselo být urychleno usnesením vlády, výzva na kyberbezpečnost 

se otevřela i pro obce a nemocnice.  

 SC 3.3 (Územní plánování) – téměř vyčerpán (pokryto RoPD), 1 mld. Kč přesunuta do SC 1.2.  

 SC 4.1 (Projekty CLLD) – ke schválení zatím nedoporučen žádný projekt. 

 SC 4.2 (Provoz CLLD) – vyčerpána polovina alokace. 

Nakonec byl představen stav realizace integrovaných nástrojů a jejich plánované změny a také stav 

INTERREG V-A Česká republika – Polsko: 

 Integrované nástroje CLLD – k září 2017 celkem vydáno 142 akceptačních dopisů strategií 

CLLD, věcným hodnocením zatím neprošly pouze dvě SCLLD z Kraje Vysočina. Celkem 45 MAS 

v celé ČR vyhlásilo na 87 výzev a dalších 66 výzev bylo již ukončeno. MAS vyhlašují výzvy 

hlavně na vzdělávání, dopravu a bezpečnost, sociální podnikání, sociální infrastrukturu a IZS. 

 Integrované nástroje ITI – k září 2017 vyhlášeno celkem 29 výzev ITI, dalších 31 výzev bylo 

ukončeno, nejvíce výzev (9) bylo zatím podáno v ITI Hradecko-pardubické aglomerace. 

 INTERREG V-A Česká republika – Polsko – schváleno 70 % alokace programu, s tímto OP 

nejsou téměř žádné problémy. Budou ještě vyhlášeny výzvy v PO 2, PO 3 a PO 4 (předpoklad 

2018).  

Dalším prezentujícím zástupcem MMR byla Ing. Andrea Daňková, která přítomné informovala  

o aktuálním dění v oblasti regionální politiky a shrnula informace z posledního jednání NSK konaného 

v září 2017 v Hradci Králové.  Na Komoře regionální byla probírána např. Zpráva o uplatňování SRR či 

podpora obslužnosti venkova (v návaznosti na usnesení NSK, MMR vnímá podporu obchodu na 

venkově jako jednu z variant posilování venkovské pospolitosti). Probírány byly i konkrétní příklady 

dobré praxe RSK, procesní evaluace koordinace územní dimenze či aktualizace RAP. Důležité je 

nastavení dalšího postupu projednání výstupů z RAP včetně bílých míst.  Na Komoře ITI a IPRÚ byly 

shrnuty aktuality z urbánní politiky, zejména schválení aktualizovaných Zásad urbánní politiky, 

koncept Smart Cities, výzva OP URBACT III a zapojení do Městské agendy pro EU. Hlavním 

předmětem dalšího jednání bude budoucnost integrovaných nástrojů. Hlavními problémy ITI a IPRÚ 

jsou nedostatečné čerpání v OP ŽP, potřeba zvýšit absorpční kapacitu v OP Z a urychlit vypisování 

výzev v OP PIK. V rámci jednání Komory CLLD bylo řečeno, že hodnocení SCLLD probíhá v pořádku  

a bude ukončeno do konce roku 2017.  Na vyhlášení 4. výzvy však není časový prostor, bylo by nutné 

zkrátit lhůty na všech stranách min. o 75 %, což je nereálné. V usneseních byl kompromis dosažen 

všude kromě této 4. výzvy. Rovněž byly dle MMR odstraněny všechny nedostatky v připravenosti 

monitorovacího systému MS2014+.  Na plenárním jednání proběhla diskuse zejména k usnesením  

z komory CLLD, k budoucnosti kohezní politiky 21+ a Strategii regionálního rozvoje 21+ . Příští jednání 

NSK proběhne 14. 12. 2017 v Praze. Posledním bodem prezentace bylo představení všech žádostí  

o podporu SCLLD na území Královéhradeckého kraje, kde je schváleno celkem 12 strategií z  15. 
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V procesu hodnocení jsou zatím 3 strategie těchto konkrétních místních akčních skupin – MAS 

Krkonoše, z. s., MAS Království-Jestřebí hory, o.p.s. a MAS Mezi Úpou a Metují, z. s. Předseda Krajské 

sítě NS MAS Mgr. Petr Kulíšek doplnil, že posledně jmenovaná MAS odložila hodnocení nevědomě,  

a to kvůli tomu, že neměla tušení, že s ní nikdo z MMR nekomunikuje. Nyní už ví, s kým mají na MMR 

konzultovat.   

Prezentace MMR jsou uveřejněny na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

Mgr. Petr Kulíšek poté představil a předložil RSK KHK dva dokumenty. 

 1) Přehled plánovaných výzev MAS v KHK: 

Jedná se o pružný plán plánovaných výzev MAS v KHK, harmonogram dalších výzev bude 

zveřejněn co nejdříve po schválení strategií, časově jde o velmi nabitý harmonogram, 

nicméně splnění milníků není reálné. 

2) Manifest NS MAS – za zlepšení implementace Komunitně vedeného místního rozvoje 

(CLLD): 

NS MAS v tomto Manifestu formulovala své požadavky směřované řídícím orgánům. Manifest 

byl podpořen a přijat např. RSK Pardubického kraje. Znění Manifestu bylo zformulováno  

12. září 2017.  

Dle předsedy RSK PhDr. Jiřího Štěpána, Ph.D. se má Krajská síť MAS Královéhradeckého kraje obrátit 

na sekretariát RSK KHK s tím, aby se dohodli na dalším postupu a znění usnesení, které 

pravděpodobně bude následně projednáno RSK KHK formou per rollam.  

Oba dokumenty jsou uveřejněny na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

Aktuální informace sekretariátu RSK KHK 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. vedoucí Centra rozvoje a inovací CIRI, informovala o zrealizovaných 

aktivitách v oblasti působnosti RSK KHK od posledního jednání RSK KHK v dubnu 2017: 

2. – 10. 5. 2017 – 4. ročník 5 regionálních workshopů pro obce 

http://www.cirihk.cz/setkani-v-regionech-2017.html  

13. 6. 2017 - seminář pro zástupce obcí k veřejným zakázkám  

http://www.cirihk.cz/seminar-vz.html  

8. 6. 2017 – 1. setkání sekretariátů RSK a odborů RR krajů 

http://www.cirihk.cz/clanky-setkani-rsk-a-odboru-rr.html  

červenec, srpen 2017 - mapování potřeb území pro RAP 

http://www.cirihk.cz/clanky-mapovani-potreb.html 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
http://www.cirihk.cz/setkani-v-regionech-2017.html
http://www.cirihk.cz/seminar-vz.html
http://www.cirihk.cz/clanky-setkani-rsk-a-odboru-rr.html
http://www.cirihk.cz/clanky-mapovani-potreb.html
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5. – 6. 9. 2017 – zasedání Národní stálé konference v Hradci Králové  

http://www.cirihk.cz/clanky-narodni-stala-konference-jedna-v-hradci-kralove.html  

8. 9. 2017 – seminář na téma sociální podnikání v OPZ 

http://www.cirihk.cz/clanky-seminar-k-vyzve-opz-c.-129.html  

15. 6. a 14. 9. 2017 – jednání PS Zaměstnanost 

http://www.cirihk.cz/vykonna-rada-paktu-zamestnanosti.html 

18. 9. 2017 – jednání PS Obce a města + PS Venkov  

http://www.cirihk.cz/pracovni-skupiny-obce-a-mesta-venkov.html  

20. 9. 2017 - jednání PS Vzdělávání  

http://www.cirihk.cz/pracovni-skupina-vzdelavani.html  

září, říjen 2017 - monitoring čerpání dotací EU 

www.cirihk.cz/dotace-2014-2020.html 

V současnosti probíhá příprava regionů na období 2021+ a přípravné práce (analytické práce a 

mapování územních disparit v rámci kraje) na Strategii rozvoje Královéhradeckého kraje 2021+. RSK 

bude mít během tvorby této strategie koordinační roli. Dále byl představen portál Chytrý region 

(www.chytryregion.cz) a workshop Smart řešení v dopravě (proběhne 17. 10. 2017 na KÚ KHK). Ve 

dnech 8. – 9. 11. 2017 navíc proběhne v Hradci Králové konference REGIOTEX.  

 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. rovněž představila návrh projektového záměru v rámci Paktu 

zaměstnanosti KHK „Péče o druhé není handicap“, jehož nositelem by měl být Královéhradecký kraj. 

Cílovými skupinami projektu jsou osoby pečující o malé děti a osoby pečující o jiné závislé osoby, 

doba realizace je pak 2018–2020. Ředitel krajské pobočky Úřadu práce ČR Mgr. Martin Horák doplnil 

několik informací k Paktu zaměstnanosti (PZ). PZ funguje jako PS Zaměstnanost v rámci RSK a schází 

se jednou za dva měsíce. V plánu je aktualizace členů (hlavně nepovinných). Hlavními aktivitami PZ 

jsou probíhající projekty (druhý ročník Zaměstnaného absolventa a projekt KOMPAS). Snaha  

o pokračující koordinaci v oblasti zaměstnanosti a podíl na přípravě strategie nezaměstnanosti 

(potřeba diverzifikace sktruktury zaměstnavatelů v kraji – nedaří se, opačná tendence).  

 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. dále informovala o plánovaných akcích Regionálního centra podpory 

sociálního podnikání. Centrum odhalilo několik problémů spojených se sociálním podnikáním. Na 

základě dosud získaných podnětů bylo identifkováno, že v oblasti sociálního podnikání regionálním 

aktérům nejvíce chybí možnost podpory v oblasti investic do výrobních prostor (modernizace, 

zateplování apod.), ovšem v rámci IROP se již neplánuje vyhlášení další výzvy na podporu sociálního 

podnikání a zůstává tak pouze OP Zaměstnanost jako jedna z posledních možností dotační podpory z 

prostředků EU. V návaznosti na výše uvedený problém reagoval Ing. Vladimír Derner, náměstek 

hejtmana zodpovědný za oblast sociálních věcí. Dle něj je kraj ze zákona zodpovědný za síť sociálních 

služeb a zabývá se i osobami zdravotně hendikepovanými, jež můžeme v  návaznosti na uplatnění 

v sociálních podnicích rozdělit na 2 kategorie – hendikepované osoby neuplatnitelné v sociálních 

http://www.cirihk.cz/clanky-narodni-stala-konference-jedna-v-hradci-kralove.html
http://www.cirihk.cz/clanky-seminar-k-vyzve-opz-c.-129.html
http://www.cirihk.cz/vykonna-rada-paktu-zamestnanosti.html
http://www.cirihk.cz/pracovni-skupiny-obce-a-mesta-venkov.html
http://www.cirihk.cz/pracovni-skupina-vzdelavani.html
http://www.cirihk.cz/dotace-2014-2020.html
http://www.chytryregion.cz/


 

 

Projekt „Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje“ je spolufinancován Evropskou unií. 

 

   
 

podnicích (pomoc těmto osobám je nazývána sociální službou) a hendikepované osoby uplatnitelné 

v sociálních podnicích (jejich zaměstnávání je podporováno i ze strany státu, nicméně sociální 

podniky si na sebe musejí vydělat). Problémem sociálních podniků je bohužel nedostatek investičních 

prostředků do výrobních prostor. Ve spolupráci s MPSV tak bylo spuštěno dotazníkové šetření napříč 

celou ČR. Toto šetření má za cíl zmapovat potřeby sociálních podniků a dalších subjektů 

zaměstnávajících osoby znevýhodněné na trhu práce. Dle výsledků tohoto průzkumu pak bude MPSV 

hledat možnosti podpory např. i v rámci dotačních titulů tak, aby reflektovala aktuální rozvojové 

potřeby sociálních podniků a podniků, které mají vymezená chráněná místa. Aktuálně se také uvažuje 

o možnosti zacílit podporu na Výzvu III programu podpory Úspory energie.  Výzva by měla být 

vyhlášena cca koncem listopadu v rámci OP Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost. 

V návaznosti na další rozvoj sociálních podniků bylo RSK navrženo Usnesení 4/3/2017/RSK. Před 

hlasováním se slova ujal Ing. Zdeněk Věchet, zástupce pracovní skupiny náměstka ministryně MPSV 

JUDr. Jiřího Vaňáska. Tato PS se pomocí sociálních partnerů snažila tři roky aktivně zavést legislativní 

změny v oblasti specializovaných zaměstnavatelů, kteří zaměstnávají převážně osoby se zdravotním 

postižením, a dlouhodobě se diskutuje nad způsobem, jak znovu navrátit činnost investičního 

programu na podporu rozvoje sociálních podniků, který fungoval do roku 2010. Tento program byl 

ukončen dikcí NKÚ (zpochybněna působnost MPSV v investiční rovině). Proto vznikla iniciativa, která 

má za cíl urychleně řešit investiční podporu sociálních podniků ve vazbě na blížící se výzvy.  

 

Předseda RSK PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. dal hlasovat o návrhu Usnesení 4/3/2017/RSK.  

„Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje doporučuje dále pokračovat v  

iniciativách podporujících rozvoj sociálních podniků a dalších subjektů zaměstnávajících osoby 

znevýhodněné na trhu práce. Dále doporučuje MPSV jednat s  Ministerstvem průmyslu a 

obchodu o možnosti podpory sociálních podniků v rámci Výzvy III programu podpory Úspory 

energie za zvýhodněných podmínek pro sociální podniky a podniky s chráněnými pracovními 

místy.“  

Schváleno jednomyslně. 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. ke konci zmínila avizované změny v nositelích místních akčních plánů 

vzdělávání (MAP). Schvalování změn nositelů MAP následně proběhne v RSK KHK pomocí 

korespondenčního hlasování per rollam. Mgr. Petr Kulíšek doplnil, že nové změny v MAP budou 

předány sekretariátu RSK KHK, očekává se změna nositele MAP u cca třetiny žadatelů (především 

výměna partnera za žadatele). Navazující výzva na MAP dosud nebyla vyhlášena.  

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

 

4. Další, diskuze, závěr 

 

Předseda RSK PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. otevřel diskuzi. Do diskuze se přihlásila Jana Kuthanová, 

místopředsedkyně KS MAS a předsedkyně krajského SMS ČR Jana Kuthanová, která upozornila na  

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html



